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Tárgy:  Csapadékvíz elvezető rendszer beruházáshoz való lakossági hozzájárulás elleni 

tiltakozás  

 

Tisztelt Polgármester Úr! 

Tisztelt Önkormányzati Képviselő Asszony! 

Tisztelt Aljegyző Asszony! 

 

2014. május 19.-én Gödöllőn a Damjanich János Általános Iskola épületében megtartott 

lakossági fórumot követően 2014. szeptember 04-én a Fenyves területén – Fenyvesi főút, 

Juhar u., Gesztenye u., Gyertyán u. és Kertész köz – tervezett útépítés és csapadékvíz elvezető 

rendszer építés ügyében területi bejárás és helyszíni egyeztetés történt. 

Dr. Gémesi György polgármester úr a lakossági fórumon bejelentette, hogy a tervezett 

csapadékvíz elvezető rendszer és útépítés kivitelezésének feltétele, hogy az érintett körzetben 

valamennyi ingatlan tulajdonos egyenlő mértékben 500.000.- forinttal járuljon hozzá a 

csapadékvíz elvezető rendszer megépítéséhez.  

A lakossági fórumon és azt követő területi bejárás és helyszíni egyeztetés során a jelenlévők 

közül többen kijelentették, méltánytalannak tartják Polgármester úr által szóban forgó 

beruházás feltételeként meghatározott, egy-egy ingatlantulajdonosra áthárított 500.000.- forint 

összegű hozzájárulási költség megtérítését.  

Polgármester úr Gödöllő Város költségvetési bevételének – a gépjármű adó és személyi 

jövedelemadó bevétel kieséséből származó – csökkenésével és hazánk új Alkotmányában 

foglaltakkal indokolta az általa megszabott feltételt, mely a beruházás 2015. évben történő 

kivitelezésére vonatkozik. 

A lakosság nem ért egyet a város költségvetési helyzetének egyoldalú bemutatásával és 

Polgármester úrnak az új Alkotmányra történő hivatkozásával. A települési önkormányzatok 

finanszírozási rendszere - a települések feladatainak csökkenésével egyidejűleg - 

megváltozott. Ne felejtkezzünk meg arról sem, hogy az állam két részletben, 2013-2014. 

évben Gödöllő Város 7,8 milliárd forint összegű adósságállományát és az Önkormányzat által 

tervezett uszoda építésének költségét is átvállalta és ezáltal jelentősen javította a település 

költségvetésének helyzetét. 

A lakók közül többen a lakossági fórumon és a helyszíni egyeztetés során is felvetették, hogy 

Gödöllőn néhány utca kivételével a csapadékvíz elvezető rendszer és az utak szilárd 

útburkolatának kiépítése az elmúlt időszakban megtörtént és egyetlen egy esetben sem került 

sor – még a tárgyévben történt beruházások esetében sem – a beruházási költségek egy 

részének a lakosságra történő áthárítására.  

Polgármester úr a szóban forgó lakókörzet ingatlantulajdonosaira kívánja a felelősséget 

áthárítani azért, hogy több cikluson keresztül az Önkormányzat képtelen volt a beruházást 

megvalósítani. A város vezetése folyamatosan, - a lakosság tiltakozása ellenére - hosszú évek 

óta megoldhatatlan jogi és műszaki problémákra hivatkozva kényszerítette a körzet lakosságát 

arra, hogy a 21. században a városban szinte példátlan út- és vízelvezetési viszonyok között 

élje az életét.     
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2004. május 04-én a Damjanich János Általános Iskolában megtartott lakossági fórumon a 

Polgármesteri Hivatal munkatársa Dudás úr arról tájékoztatta a lakosságot, hogy a közmű 

csatorna lefektetését követően az utak állapota sehol sem lesz rosszabb, mint az útfelbontás 

előtt volt. Megígérte továbbá, hogy kiássák a tükröt és feltöltik zúzott kővel, előkészítve ezzel 

a jövőbeni szilárd burkolatú utak alapját. Sajnálatos módon, a Fenyvesi főúton a feltöltéshez a 

zúzott kő helyett többnyire agyagot tartalmazó anyagot használtak fel, ezért az utca 

járhatatlanná vált. A szakszerűtlen útkarbantartás következtében a Fenyvesi főút szintje az 

elmúlt 20 évben minimálisan 0,80 m-rel megemelkedett. A vízelvezetési problémák 

elsősorban ebből adódnak.    

A jelenlegi engedélyezési terv és a beruházás kivitelezése során is szükséges a megfelelő 

mélységű tükör és útalap elkészítése annak érdekében, hogy a jövőbeni szilárdburkolatú út 

megfelelő alapra épüljön. 

A 21. században nem létezik olyan vízelvezetéssel és útfelújítással kapcsolatos 

megoldhatatlan műszaki probléma, amelyre a Polgármester úr több cikluson keresztül 

hivatkozik. 

Ami a Polgármester úr által folyamatosan emlegetett megoldhatatlan jogi problémákra 

vonatkozik szeretnénk megemlíteni, hogy az elmúlt években a városban számtalan, a szóban 

forgó körzetben lévő utcáknál jelentősen keskenyebb méretű utcákban is megtörtént a szilárd 

burkolattal ellátott utak építése. 

Amennyiben az elmúlt 20 évben a Polgármesteri Hivatal Építéshatósága folyamatosan az 

építési engedélyek kiadásánál figyelembe vette volna a tervezett utcák kialakításához 

szükséges feltételeket, abban az esetben nem fordulhatott volna, illetve fordulhatna elő, hogy 

az Önkormányzat arra kívánta és kívánja kényszeríteni a lakosság egy részét, hogy a 

közelmúltban megépített közműveit és egyéb műszaki létesítményeit a saját költségére 

helyezze át.  

Tehát egyértelműen nem fedi a valóságot Polgármester úr azon állítása, miszerint a több 

önkormányzati cikluson keresztül felmerült jogi- és műszaki problémák kizárólag a lakosság 

magatartására vezethetők vissza. 

A fentiekből adódóan a lakossági fórumon és azt követő helyszíni egyeztetés során 

elhangzottakat, - miszerint Polgármester úr a szóban forgó beruházás feltételeként egy-egy 

ingatlantulajdonosra 500.000.- forint összegű hozzájárulási költséget kíván áthárítani - a 

körzet lakóinak túlnyomó része megalapozottan tartja méltánytalannak. 

Tisztelt Polgármester Úr! 

Tisztelt Önkormányzati Képviselő Asszony! 

Tisztelt Aljegyző Asszony! 

A lakossági fórumon, a helyszíni egyeztetésen résztvevők, illetve a körzet alulírott lakossága 

arra kéri Önöket, hogy a fentiekben foglaltakat legyenek szívesek Gödöllő Város Képviselő-

testülete elé terjeszteni és mindent elkövetni annak érdekében, hogy a körzet lakossága ne 

kerülhessen pénzügyileg hátrányosabb helyzetbe, mint azoknak a körzeteknek lakói, akiknek 

lakókörzetében az útépítés és csapadékvíz elvezető rendszer építésére korábban került sor.  

 

                  Név          Aláírás          Lakcím          
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